
 Geachte leden van de raad, geacht college,

Met grote belangstelling volgen wij alle activiteiten rondom de windturbines in onze gemeente. Wij, 
omwonenden van de Bolksbeek in Noordijk, maken ons grote zorgen over de plannen rondom het 
windmolenproject van de Stichting Achterhoekse Wind Energie.

Wij onderschrijven de doelstelling van Berkelland om in 2030 energieneutraal te zijn en willen hier 
ook een bijdrage aan leveren. Wij hebben echter ernstige bezwaren tegen de locatie “Bolksbeek” in 
Noordijk/Neede. Onze toelichting treft u hieronder evenals een uiteenzetting over de 
initiatiefnemer(s):  Remco Janssen / Stichting Achterhoekse Wind Energie.

Initiatiefnemer van het project is Remco Janssen. Hij heeft samen met een aantal ondernemers de 
Stichting Achterhoekse Wind Energie opgericht. Maar wie is Remco Janssen en kloppen zijn 
argumenten? Daarnaast zetten wij ook vraagtekens bij zijn werkwijze.

Remco Janssen heeft in 2013 samen met een aantal inwoners Berkelland Energie 
(https://berkellandenergie.nl/berkelland-energie/oprichters-en-bestuursleden/) opgericht. 
Berkelland Energie is een coöperatie die zich richt op het opwekken van duurzame energie. Tot voor 
kort was de heer Janssen nog actief voor Berkelland Energie en heeft hij zich ingezet om de energie 
opwekking van de grond te krijgen. In september afgelopen jaar zagen een aantal van ons hem nog 
optreden op een informatiemiddag over windenergie bij Kerkemeijer in Borculo. Met de pet op van 
Berkelland Energie, in samenwerking met de gemeente Berkelland en een marktpartij Pure-Energie 
(https://pure-energie.nl/)uit Enschede. 

Kennelijk zag dhr. Janssen zelf een groot financieel voordeel in het project – windturbines hebben 
een hoog financieel rendement – en vond hij het niet snel genoeg gaan. Hij is uit de stichting 
Berkelland Energie gestapt en heeft zelf, met een aantal ondernemers, de Stichting Achterhoekse 
Wind Energie opgericht. Het betreffen: Willy Erinkveld van de Melktap en tevens CDA Raadslid, Hans 
te Grotenhuis, Bauke Walvoort en Richard Beusink.                                                      

Hij heeft een projectgebied vastgesteld, een naam bedacht “Avinkstuw”, een marktpartij erbij 
betrokken  (https://www.windunie.nl/) en is vervolgens de boer op gegaan. Hij is als een dolle aan 
de slag gegaan waarbij grondeigenaren tegen elkaar werden uitgespeeld.  “Als u niet wilt krijgt uw 
buurman de molen op de grond”, “doorgaan doet het toch”. Een zeer onfris proces waar wij wat 
meer voorbeelden van zullen geven, maar wat wij nu wel kunnen plaatsen. Uit de recente berichten 
in de media blijkt ons dat De AGEM (Achterhoekse Groene Energie Maatschappij, (waar ook onze 
plaatselijke coöperatie Berkelland Energie lid van is) samen met Pure-Energie, in een deel van het 
door Janssen bedachte projectgebied ook voornemens is windmolens te plaatsen. Janssen moest 
proberen zijn oude clubje in te halen om er vervolgens zelf met de buit vandoor te gaan. We leven in 
een vrij land en dit zal allemaal mogen, maar hierdoor is er een snel en onzorgvuldig proces 
opgestart wat veel ellende en  onrust in de buurt heeft veroorzaakt en daarmee ook de kansen voor 
ontwikkeling van duurzame energie geen goed heeft gedaan. 

Dat het een onzorgvuldig proces betreft blijkt ook uit het feit dat de mogelijke landeigenaar aan de 
Stobbesteeg in Noordijk tijdens de info avond, welke was georganiseerd voor de direct 
omwonenden van grondeigenaren, moest vernemen dat een windturbine was ingetekend op zijn 
eigen land. De buren van deze grondeigenaar hadden pas 5 dagen voor de bijeenkomst een 
uitnodiging ontvangen voor de info avond. Ook tijdens de info avond bleek hoe onvoorbereid men 
was ten aanzien van deze locatie. Zo was men bijvoorbeeld niet bekend met het feit dat op korte 
afstand van de geplande locatie een vergunningstraject loopt voor een zonnepark van 18 hectare 
aan de Ruilverkavelingsweg. 

Tijdens de info avond, welke werd gehouden bij de  Melktap in Geesteren, werd het reeds eerder 
genoemde nieuwe bestuur van de stichting Achterhoekse Wind Energie voorgesteld. Eén van de 
bestuursleden is Willy Erinkveld (van de Melktap) en raadslid van het CDA. Dhr. Erinkveld was die 
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avond gespreksleider. Dit doet bij ons de vraag rijzen wat de rol van het CDA is in dit traject. Hebben 
zij zich reeds gecommitteerd aan dit project? Opmerkelijk is dat, na kritische vragen over de rol van 
het CDA raadslid tijdens deze bijeenkomst en zijn dubbele pet, dhr. Erinkveld niet meer als 
bestuurslid wordt vermeld op de website van de stichting. Mogelijk dat ook omzetverlies voor de 
Melktap, als bekend wordt welke rol hij speelt, hier debet aan is. Onze buurt heeft voorlopig in ieder 
geval geen reden tot een feestje en al helemaal niet meer bij de Melktap. 

Het is ons ook onduidelijk of er nog wel sprake van is een stichting, want inmiddels is het logo 
aangepast en wordt er gesproken over  de  Burgerwindcöperatie Achterhoekse Wind Energie U.A. 
Hiermee wordt ten onrecht getracht een beeld te scheppen alsof het een gedragen initiatief is van 
onder op. Niets is minder waar. Hooguit van een paar ondernemers die er brood in zien.

De heer Janssen probeert de druk erop te gooien door alsmaar te noemen dat snelheid geboden is 
vanwege buitenlandse investeerders die het project overnemen. Hij speelt in op angst gevoelens. 
Het geld verdwijnt dan naar het buitenland. Een kulargument waarmee hij iedereen op het 
verkeerde been zet. Immers, er was al een andere lokale Coöperatie Berkelland Energie en een 
regionale coöperatie in de vorm van de AGEM met een regionale marktpartij in beeld maar deze is 
door de stichting  of Burgercoöperatie (lees dhr. Janssen) opzij geschoven. 

Het klinkt goed en gaat er makkelijk in: de opbrengsten moeten lokaal besteed worden en we gaan 
voor 100% lokaal eigenaarschap. Maar is dit zo?  Wij betwijfelen dit. Een windpark met een omvang 
van 5 grote molens zal rond de € 30 mln kosten, als je flink je best doet haal je misschien een paar 
miljoen op en vervolgens zal  De Windunie zal als reddende engel bereidt blijken het project verder 
over te nemen en te financieren. Deze partij is alleen aangetrokken door de stichting om het project 
professioneel te begeleiden, aldus dhr. Janssen. De Windunie is een commerciële markpartij en 
gevestigd in Utrecht. Het businessmodel van de Windunie is gebaseerd op het (mede) financieren en 
meedelen in de opbrengsten van windturbines. Hierin wijken zij niet af van andere marktpartijen. 
Medefinanciering van een grote partij is noodzakelijk om dit project financieel van de grond te 
krijgen. Hier hoeft overigens niets mis mee te zijn, maar we missen wel het transparante en eerlijke 
verhaal.  Waarbij overigens de Windunie, gevestigd te Utrecht, toch niet als een lokale of regionale 
partij gezien kan worden. 

Als men zo graag lokaal wil werken waarom is de AGEM en Berkelland Energie dan niet betrokken bij 
dit project?  Janssen gaat voor eigen succes en winst en dat mag, maar s.v.p. niet over de ruggen van 
de inwoners van het gebied in een onzorgvuldig proces dat de buurt kapot maakt.  

Locatie

Het totale project bestaat uit vijf windmolens. De laatste 2 locaties zijn er op het laatst aan 
toegevoegd volgens Janssen en zijn naar onze mening volstrekt willekeurig en missen iedere 
motivatie. 

 De locatie is ruimtelijk niet inpasbaar (één van de voorwaarden van het RODE beleid). In 
Nederland worden windturbines geplaatst bij bestaande infrastructuur en/of op  plekken 
met zeer weinig omwonenden. Aan beide voorwaarden wordt niet voldaan. De locatie 
“Bolksbeek – Noordijk” heeft veel direct omwonenden. Op geen enkele andere locatie 
binnen het project bevinden zich zoveel omringende woningen.  Het betreft een 
postzegelplek waarop technisch gezien gebouwd kan worden. Binnen Berkelland zijn er 
talrijke postzegel locaties aan te wijzen waarop technisch gezien een windturbine geplaatst 
kan worden. 

 De locatie betreft een stiltegebied. Een uniek wandel- en fietsgebied waar bossen, 
weilanden en akkers elkaar afwisselen. Dit gebied wordt door veel toeristen bezocht. Aan de 
voorwaarde van landschappelijk inpassing wordt dus duidelijk niet voldaan.



 Het argument dat de molens in een rij opgesteld moeten worden gaat ook niet op. De 
laatste molens bevinden zich op meer dan 500 meter afstand van elkaar en vormen met 
elkaar geen logisch geheel.  

 De windturbine op de locatie “Bolksbeek – Noordijk” bevindt zich binnen het project zeer 
dicht bij de dorpskern Neede. Alle inwoners van Neede hebben direct uitzicht op de 
winturbine.

 Door de massaliteit van het project en de grote afstanden wordt Neede bijna omsingeld 
door  molens van het grootste soort. Hiermee komt een onevenredig deel van 
de  energietransitie op de schouders van de kern Neede en dat terwijl er elders o.a. in 
Beltrum ook geschikte locaties zijn, met een veel kleinere impact op ruimte en inwoners. 

 Zoals genoemd levert de buurt al een enorme bijdrage aan de Berkellandse energie opgave. 
Aan de Ruilverkavelingsweg, grenzend aan de Bolksbeek, loopt een vergunningstraject voor 
een zonnepark van maar liefst 18 hectare. Dit park bevindt zich op korte afstand, tegenover 
de geplande locatie voor de windturbine. Het betreft het grootste zonnepark in Berkelland 
met een energieopbrengst voor ruim 5400 huishoudens. 

 De heer Janssen geeft in de media aan regelmatig contact te hebben gehad met 
beleidsambtenaren en wethouder Gerjan Teselink over de plannen. Wij zouden graag van de 
wethouder horen of dat de Remco Janssen van Berkelland Energie was of die van de 
stichting Achterhoekse Wind Energie of van de Burgercoöperatie, of misschien eigenlijk wel 
de heer Janssen van Door Advies (https://www.dooradvies.nl  ) of de Windunie...?   

 Ook zou uit een quick scan door de gemeente geen bezwaren zijn gekomen voor deze 
locatie. Wij vragen het ons af. De gemeente trekt tonnen uit in Rietmolen om de skyline te 
verfraaien door de sanering van de oude Maalderij en hier kan men akkoord gaan met vijf 
molens rond een groot deel van Neede? Telt daar de skyline niet?

 Hoe kijkt de gemeente tegen het gelopen proces aan en wat is haar rol hierin geweest?
De heer Janssen zal de gemeente toch ook van het proces op de hoogte hebben gesteld en 
de gemeente zal toch ook een plan hebben richting gemeenschapsraad, ondernemers en 
inwoners van Neede, Haarlo en Noordijk, waarom horen of zien wij hier niets van? Of bent u 
net zo verrast als ons?  

Graag nodigen wij u uit om onze mooie omgeving te verkennen en met u in gesprek te gaan. Wij 
staan open voor een gesprek. 

Met vriendelijke groet,

Omwonenden van de Bolksbeek  

https://www.dooradvies.nl/

